
Protokół Nr XVI/20

z  XVI  sesji  Rady Miejskiej,  która  odbyła  się  8  stycznia   2020  r.  w  sali  Nr  4  Urzędu
Miejskiego  w Pabianicach, ul. Zamkowa 16.
    
Stan radnych – 23, 
Obecnych – 22 (zał. Nr  1), radni zostali skutecznie powiadomieni o sesji.
                                 
Ad.1
Przewodniczący Rady  Krzysztof  Rąkowski -otworzył  o  godz.  13.13   XVI  sesję  Rady
Miejskiej  w  Pabianicach.  Powitał  Radnych,  Prezydenta  z  jego  najbliższymi
współpracownikami  oraz  pozostałych  zaproszonych  gości.  Poinformował,  że  Prezydent
jedzie do nas z Komisji Senackiej  z Warszawy i w związku z tym otrzymaliście Państwo
zaktualizowany porządek obrad pkt. 4 jako pkt. 11,  pkt. 5,6 przenieść na koniec uchwał i
odpowiednio zmienić kolejność porządku sesji (zał. Nr  2). Nie było uwag przyjęto.

Ad.2
Do protokołu nr XIV/19 z 25.11.2019  nie było uwag . Przyjęto.

Ad.3
Do  Komisji  Uchwał  i  Wniosków  zaproponowano  radnych: Iwonę Marczak,  Dorotę
Pędziwiatr, Piotra Różyckiego. Radni wyrazili zgodę.
Głosowanie: za przyjęciem składu– 23, przeciw- 0, wstrzymało się -0. Przyjęto.

Ad.4 
Z-ca Dyrektora Zarządu Dróg Miejskich    S  ł  aw  o  mir Wasilczyk przedstawił    projekt uchwały
zmieniającej uchwałę Nr XXII/278/08 Rady Miejskiej  w Pabianicach z dnia 30 stycznia
2008r. w sprawie ustalenia wysokości opłat za zajęcie pasa drogowego.   (Zał. nr   3  ) 
Uzasadnienie  -  Ministerstwo  Cyfryzacji  pismem  z  30.10.2019r.  zawiadomiło  wójtów,
burmistrzów  i  prezydentów  miast  o  konieczności  obniżenia  maksymalnych  stawek  za
zajęcie  pasa  drogowego  w  odniesieniu  do  obiektów  i  urządzeń  infrastruktury
telekomunikacyjnej, gdzie maksymalna stawka nie może przekroczyć 0,20z1 za 1 dzień
zajmowania  pasa  drogowego.  Powyższa  zmiana  wynika  z  nowelizacji  ustawy  z  dnia
21.03.1985r. o drogach publicznych (tj. Dz.U. z 2018r. poz. 2068 ze zm.) wprowadzonej
ustawą  o  wspieraniu  rozwoju  i  sieci  telekomunikacyjnej  oraz  niektórych  innych  ustaw
(Dz.U. z 2019r. poz. 1815). W związku z powyższym do dnia 25.01.2020r. należy zmienić i
dostosować  naszą  uchwałę  Rady  Miejskiej  do  stawek  wynikających  ze  zmiany  wyżej
cytowanych przepisów. 

Z-ca Dyrektora Sławomir Wasilczyk -  stawka  wynosi 0,20 zł.

Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Grażyna Wójcik przedstawiła
pozytywną opinię Komisji.

Głosowanie: za przyjęciem uchwały–23, przeciw-0, wstrzymało się -0. Podjęto uchwałę Nr
XVI/194/20  (zał. Nr 4).

Ad.5
Z-ca  Prezydenta  Aleksandra  Jarmakowska-  Jasiczek   przedstawiła    projekt  uchwały     w
sprawie    w sprawie określenia kryteriów stosowanych w postępowaniu rekrutacyjnym do
przedszkoli  publicznych  i  publicznych  szkół  podstawowych,  dla  których  organem
prowadzącym jest Miasto Pabianice     (Zał. nr   5  ) 



Uzasadnienie -Dla potrzeb rekrutacji dzieci (drugi etap postępowania rekrutacyjnego) do
przedszkoli  prowadzonych przez Miasto Pabianice oraz dla kandydatów zamieszkałych
poza  obwodem  szkoły,  organ  prowadzący  ustała  i  podaje  do  publicznej  wiadomości
kryteria  brane  pod uwagę w postępowaniu  rekrutacyjnym i  uzupełniającym,  określając
także  dokumenty  niezbędne  do  potwierdzenia  kryteriów  i  liczbę  punktów  za  nie
uzyskanych. Podstawę prawną do podjęcia stosownej uchwały jest art. 131 ust. 4 - 6, art.
133 ust. 2 i ust. 3 oraz art. 154 ust. 3 ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. - Prawo oświatowe
(t. j. Dz. U. z 2019 r. poz. 1148, 1078, 1287, 1680, 1681, 1818, 2197, 2248). W związku z
powyższym podjęcie uchwały uważa się za celowe. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty,Kultury i Sportu Iwona Marczak -przedstawiła pozytywną
opinię Komisji.

Radny  Włodzimierz  Stanek-  jak  ocenia   się  ile  %  dzieci  3  -letnich  dostanie  się  do
przedszkola.

Naczelnik Waldemar Boryń- zgodnie z przepisami, wszystkie dzieci 3 letnie będą przyjęte
do naszych przeszkoli.

Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski- czy w tej uchwale jest propozycja promowania
dzieci zaszczepionych.

Z-ca Prezydenta Aleksandra Jarmakowska-Jasiczek- nie ma tego w tej uchwale.

Naczelnik Waldemar Boryń-  ustawa obliguje nas do przyjęcia wszystkich 3 -latków bez
względu  czy  są szczepione czy nie.

Głosowanie: za przyjęciem uchwały–23, przeciw-0, wstrzymało się -0. Podjęto uchwałę Nr
XVI/195/20  (zał. Nr 6).

Ad.6
Z-ca  Prezydenta  Aleksandra  Jarmakowska-  Jasiczek   przedstawiła    projekt  uchwały     w
sprawie     w  sprawie  przyjęcia  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów
Alkoholowych dla Miasta Pabianic na 2020 rok,  (Zał. nr 7) 
Uzasadnienie -Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla Miasta
Pabianic na 2020 rok, określa lokalne działania w zakresie profilaktyki oraz minimalizacji
szkód  społecznych  i  indywidualnych  wynikających  z  nadużywania  alkoholu.  Program
określa  w szczególności  cele  i  zadania  gminy wynikające z  art.  41  ustawy z  dnia  26
października 1982 r. o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi oraz z
rozporządzenia  Rady  Ministrów  z  dnia  4  sierpnia  2016  r.  w  sprawie  Narodowego
Programu Zdrowia na lata 2016-2020. Prowadzenie działań związanych z profilaktyką i
rozwiązywaniem problemów alkoholowych oraz integracją społeczną osób uzależnionych
od alkoholu należy do zadań własnych gminy. Zgodnie z treścią Narodowego Programu
Zdrowia  na  lata  2016-2020  oraz  ww.  Ustawy  zadania  w  zakresie  przeciwdziałania
alkoholizmowi  realizuje  się  poprzez odpowiednie kształtowanie polityki  społecznej,  a w
szczególności: tworzenie warunków sprzyjających realizacji potrzeb, których zaspokojenie
motywuje  powstrzymanie  się  od  spożywania  alkoholu,  działalność  wychowawczą  i
informacyjną, ograniczenie dostępności do alkoholu, leczenie, rehabilitację i reintegrację
osób uzależnionych od alkoholu, zapobieganie negatywnym następstwom nadużywania
alkoholu  i  ich  usuwanie.  Program  opiera  się  na  wytycznych  Państwowej  Agencji
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i jest wyrazem dążenia samorządu lokalnego do
stworzenia  warunków  sprzyjających  zachowaniu  zdrowia  fizycznego  i  psychicznego



mieszkańców Pabianic, właściwego wychowania młodego pokolenia oraz zachowania ładu
i porządku publicznego. W świetle powyższego podjęcie niniejszej uchwały jest zasadne. 
 Środki w wysokości 1.450.000 zł na realizację Programu pochodzą z opłat za korzystanie
z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych.

Przewodniczący Komisji  Spraw Społecznych Piotr  Duraj  -przedstawił  pozytywną opinię
Komisji.

Nie było głosów w dyskusji.
Głosowanie: za przyjęciem uchwały–23, przeciw-0, wstrzymało się -0. Podjęto uchwałę Nr
XVI/196/20  (zał. Nr 8).

Ad.7
Z-ca  Prezydenta  Aleksandra  Jarmakowska-  Jasiczek   przedstawiła    projekt  uchwały     w
sprawie     przyjęcia Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar
Przemocy w Rodzinie dla Miasta Pabianic na lata 2020-2022     (Zał. nr   9  ) 
Uzasadnienie -  Zgodnie z treścią  art.  6  ust  2 pkt  1  ustawy z dnia 29 lipca 2005 r.  o
przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie do zadań własnych gminny należy opracowanie i
realizacja gminnego programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz ochrony ofiar
przemocy  w  rodzinie.  Nadrzędnym  celem  Programu  Przeciwdziałania  Przemocy  w
Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie dla Miasta Pabianic na lata 2020-2022
jest  dobro  i  bezpieczeństwo  rodziny,  w  szczególności  ochrona  osób  doznających
przemocy,  w  tym  dzieci.  Cel  ten  można  osiągnąć  jedynie  przez  interdyscyplinarne
działania  służb  i  podmiotów  realizujących  zadania  związane  z  przeciwdziałaniem
przemocy i ochroną ofiar przemocy w rodzinie. Zapewnić to mają działania zaplanowane
do  realizacji  na  lata  2020-2022  w  ramach  niniejszego  Programu.  Działania  te  mogą
przyczynić  się  do  ograniczenia  zjawiska przemocy i  wzrostu  poczucia  bezpieczeństwa
rodzin  z  terenu  miasta  Pabianic.  Program  Przeciwdziałania  Przemocy  w  Rodzinie  i
Ochrony  Ofiar  Przemocy  w  Rodzinie  dla  Miasta  Pabianic  na  lata  2020-2022  jest
kontynuacją  dotychczasowych  zadań  realizowanych  w  latach  poprzednich.  Założenia
Programu  korelują  z  celami  zawartymi  w  Strategii  Rozwiązywania  Problemów
Społecznych  dla  Miasta  Pabianic  na  lata  2014-2020  oraz  w  Krajowym  Programie
Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie na lata 2014 -2020. Biorąc powyższe pod uwagę
przyjęcie niniejszej uchwały uznaje się za zasadne. 

Przewodniczący Komisji  Spraw Społecznych Piotr  Duraj  -przedstawił  pozytywną opinię
Komisji.

Nie było głosów w dyskusji.
Głosowanie: za przyjęciem uchwały–23, przeciw-0, wstrzymało się -0. Podjęto uchwałę Nr
XVI/197/20   (zał. Nr 10).

Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski – poprosił, aby pani Skarbnik omówiła obydwie
uchwały razem.

Ad.8 i Ad.9
Skarbnik  Miasta  Katarzyna  Muszyńska  przedstawiła     projekt  uchwały     w  sprawie
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Pabianice na lata 2020 –
2035 z autopoprawką   (Zał. nr   11  ) 
Uzasadnienie-  ,Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi Uchwałą Nr
I/174//2019  z dnia 16 grudnia 2019 r. zaopiniował pozytywnie z uwagami projekt uchwały



o wieloletniej prognozie finansowej Miasta Pabianic na lata 2020-2035 oraz pozytywnie
możliwość sfinansowania w 2020 r. planowanego deficytu budżetu Miasta Pabianic.
Podstawą opracowania Wieloletniej  Prognozy Finansowej dla Miasta Pabianic są dane
sprawozdawcze  z wykonania  budżetu  za  2018  r.,  wartości  planowane  na  koniec  III
kwartału  2019  r.  oraz  wytyczne  Ministra  Rozwoju  i  Finansów  dotyczące  założeń
makroekonomicznych  dla  potrzeb  sporządzania  wieloletnich  prognoz  finansowych
jednostek samorządu terytorialnego według stanu na m-c październik 2019 r.

Na dzień składania projektu spłatę zobowiązań przewiduje się do roku 2035. Kwota
wydatków wynikająca z limitów wydatków na przedsięwzięcia nie wykracza poza okres
prognozy  kwoty  długu.  Niewymagalne  poręczenia  nie  przekraczają   okresu  prognozy
kwoty długu. 
W wyniku podjęcia w 2019 r. Uchwały Rady Miejskiej w Pabianicach dotyczącej zmiany
uchwały w sprawie emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu, zmianie
uległa kwota emitowanych w 2019 r. obligacji i wynosić będzie 3.700.000 zł. Tym samym
emisję obligacji w kwocie łącznej 46.300.000 zł przeniesiono na 2020 r., w tym 42.700.000
zł  z  przeznaczeniem  na  pokrycie  deficytu.  Dodatkowo  celem  zbilansowania  2020  r.
wprowadza się  wolne środki  w kwocie  5.494.824,85 zł  wypracowane w 2018 r.  a  nie
zaangażowane w 2019 r.
Jednocześnie  w  celu  zbilansowania  budżetu  2021  r.,  w  tym  głównie  na  projekty
dofinansowane  z  UE,   koniecznym  jest  wprowadzenie  dodatkowych  środków
pochodzących z emisji obligacji w wysokości 22.200.000 zł nie objętych umową emisyjną z
2018 roku, z tego 18.200.000 zł na pokrycie deficytu. Dodatkowo celem zbilansowania
2021 r. wprowadzono wolne środki w kwocie 6.686.037,38 zł wypracowane w 2018 r. a nie
zaangażowane w latach 2019-2020.
Na sesji Rady Miejskiej w dniu 25 listopada 2019 dokonano urealnienia wyniku budżetu
2019 r.  poprzez  zmniejszenie  deficytu  o  kwotę  1.585.000  zł  celem doprowadzenia  do
zgodności z danymi ujętymi w przedłożonym projekcie WPF na 2020 r. Tym samym kwota
zaangażowanych w 2019 r. wolnych środków z 2018 r. uległa zmniejszeniu do poziomu
14.947.752,71 zł.  Z  chwilą  zakończenia roku budżetowego 2019 i  rozliczenia środków
pochodzących z nadwyżki zgromadzonej na rachunku bieżącym budżetu w zależności od
podjętych decyzji skorygowany zostanie budżet roku 2021 poprzez zastąpienie po stronie
przychodowej planowanych emisji obligacji kwotą obliczonych wolnych środków.
W porównaniu do przedłożonego projektu dokonuje się następujących zmian po stronie
planu dochodów:
1) W związku z podjętą Uchwałą Nr XIV/174/19 Rady Miejskiej w Pabianicach z dnia
25 listopada 2019 r. w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości w
2020  r.  zwiększa  się  dochody  bieżące  o  kwotę  3.273.061  zł,  w  tym  
z podatku od nieruchomości o kwotę 3.267.654 zł.
2) W oparciu o wnioski Wydziału Edukacji  Kultury i Sportu (podpisanie 6 umów na
dofinansowanie  projektów  ekologicznych  w  szkołach  i  przedszkolach  ze  środków
WFOŚiGW oraz korekty na  dochodach stołówek szkolnych)  oraz  w oparciu  o wnioski
jednostek  budżetowych  MOSIR  i  MZP  (związanych  ze  zwiększeniem  dochodów  
z usług)  dokonano zwiększenia w 2020 r. dochodów bieżących o kwotę 239.758 zł.
3) W związku ze zwiększeniem kwoty dofinansowania z Powiatowego Urzędu Pracy
stanowiącego  zabezpieczenie  części  wkładu  własnego  do  programu  pn.  „Droga  do
przemiany” zwiększono w 2020 r. kwotę dochodów bieżących o 576 zł.
4) W oparciu o wytyczne Wydziału Infrastruktury Technicznej i Komunikacji dokonano
zwiększenia w 2020 r. po stronie dochodów majątkowych środków dotacji z budżetu UE na
realizację  projektu  pn.  „Modernizacja  i  rozwój  komunikacji  miejskiej  w Pabianicach”  o
kwotę 367.213,76 zł. 
Powyższe wynika z przesunięć w terminie realizacji na ww. projekcie.
Kwota  zwiększenia  po  stronie  planu  dochodów  ogółem  w  wyniku  powyższych  korekt



wynosi  3.880.608,76 zł,  w tym zwiększenie dochodów bieżących o kwotę 3.513.395 zł
oraz dochodów majątkowych o kwotę 367.213,76 zł. 
W porównaniu do przedłożonego projektu dokonuje się następujących zmian po stronie
planu wydatków w 2020 r.:
1) Zwiększenie  wydatków  majątkowych  na  realizacje  projektu  pn.  „Modernizacja  
i  rozwój  komunikacji  miejskiej  w Pabianicach”  o  kwotę  575.822,46 zł  (w tym wydatki  
z budżetu UE o kwotę 367.213,76 zł i wkład własny o kwotę 208.608,70 zł).
2) Zmniejszenie  wydatków  majątkowych  na  projekcie  pn.  „Łódzki  Tramwaj
Metropolitalny  etap  Pabianice  –  Ksawerów  –  zadania  około  projektowe”  o  kwotę
208.608,70 zł.
3) Zwiększenie  wydatków  na  wynagrodzenia  w  szkołach  podstawowych  o  kwotę
2.824.141 zł.
4) Zwiększenie  wydatków  bieżących  pozostałych  o  kwotę  689.254  zł,  w  tym  
dla: Kancelarii Prezydenta Miasta 50.000 zł, Miejskiego Zakładu Pogrzebowego  90.000 zł,
Miejskiego  Ośrodka  Sportu  i  Rekreacji  150.000  zł,  Miejskiego  Centrum  Pomocy
Społecznej  576  zł  oraz  dla  szkół  i  przedszkoli  realizujących  projekty  ekologiczne
dofinansowane ze środków WFOŚiGW  98.678 zł,  dla Wydziału  EKS 420 zł  i  WSSiG
300.000.
5) Zwiększenie wydatków na obsługę długu o kwotę 13.500 zł.
6) Zwiększenie wydatków na realizacje projektu dofinansowanego z budżetu UE pn.
„Nowoczesna  szkoła  –  lepszy  rozwój  dziecka  –  wsparcie  efektywności  nauczania  
w  SP 1  i  SP  8  w  Pabianicach”  o  kwotę  19.435,54  zł  w  związku  z  przesunięciami  
w terminie realizacji.
7) Zwiększenie wydatków na realizację projektu dofinansowanego z budżetu UE pn.
„Podniesienie kompetencji cyfrowych mieszkańców województw kujawsko-pomorskiego i
łódzkiego”  o  kwotę  13.337,14  zł  w  związku  z  przesunięciami  
w terminie realizacji.
Kwota zwiększenia po stronie planu wydatków ogółem wyniku powyższych korekt wynosi
3.927.301,44 zł, w tym zwiększenie wydatków bieżących o 3.560.087,68 zł oraz wydatków
majątkowych o 367.213,76 zł. 
W związku z korektami kwot planowanych dochodów i wydatków ogółem zmianie uległ
wynik budżetu w roku 2020 o kwotę (-) 46.692,68 zł i po zmianie wynosi (-) 48.241.517,53
zł (deficyt). 
Powyższe  spowodowało  dokonanie  zmian  w  źródłach  finansowania  deficytu,  który
zostanie sfinansowany przychodami z tytułu emisji obligacji w kwocie 42.700.000 zł oraz
wolnymi środkami z 2018 r. w kwocie 5.541.517,53 zł (zwiększenie o kwotę 46.692,68 zł).
Ponadto wprowadzono do Załącznika nr 2 - wykaz przedsięwzięć realizowanych w latach
2020-2035 nowe zadania:
1) „Montaż,  obsługa  oraz  demontaż  oświetlenia  świątecznego  miasta”  –  okres
realizacji 2019 – 2020, wartość całego zadania 24.600 zł, w tym w roku 2020 – 6.150 zł.
2) „Pamiętaj o wodzie gdy chcesz żyć z przyrodą w zgodzie” – okres realizacji 2019 –
2020, wartość całego zadania 17.525 zł, w tym w roku 2020 – 10.003 zł.
3) „Dbając  o  wodę  chronimy środowisko”  –  okres  realizacji  2019  –  2020,  wartość
całego zadania 24.870 zł, w tym w roku 2020 – 5.233 zł.
4) „Blisko wody” – okres realizacji 2019 – 2020, wartość całego zadania 30.940 zł,  
w tym w roku 2020 – 27.290 zł.
1.          Informacja wstępna

Przedłożony projekt WPF opracowany został w oparciu o:
1 - kształtowanie się średniorocznej dynamiki cen towarów i usług konsumpcyjnych 
(inflacja 2,5 %),
2 - analizy dynamiki dochodów i wydatków bieżących Miasta Pabianic,
3 - potrzeb inwestycyjnych Miasta Pabianic,



Wielkości wydatków i dochodów jakie zostały ujęte w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej obejmują lata budżetowe 2020-2035. Dokonanie realnych analiz kształtowania
się ich wielkości oraz zaobserwowania trendów zmian i pełnego zabezpieczenia 
finansowania poszczególnych rodzajów działalności jednostki już na etapie projektu jest 
utrudnione z uwagi brak możliwości ujęcia wszystkich dochodów, na które Gmina 
potwierdzenie otrzyma dopiero w trakcie roku budżetowego.
Czasookres sporządzonej wieloletniej prognozy finansowej do 2035 r. wynika z 
planowanego terminu wykupu ostatniej serii obligacji, które miasto zamierza wyemitować 
w 2020 i 2021 r. w celu realizacji projektów inwestycyjnych dofinansowanych ze środków 
UE i Budżetu Państwa. 
Prognozowane dochody ogółem w latach 2020-2021 obejmują dotacje z UE i Budżetu 
Państwa oraz Funduszu Dróg Samorządowych na projekty współfinansowane  tymi 
środkami. Na przestrzeni lat 2022-2035 zostały ustalone na stałym poziomie. 
Zmiany kwot wydatków ogółem w latach 2020-2026 wynikają z zakończenia projektów 
unijnych, malejących odsetek od wyemitowanych obligacji oraz zakończenia okresu na jaki
miasto udzieliło poręczenia. 
Łódzki Tramwaj Metropolitalny: etap Pabianice-Ksawerów
Miasto Pabianice podpisało w 2017 z Urzędem Marszałkowskim umowę na  realizację 
projektu „Łódzki Tramwaj Metropolitalny: etap Pabianice-Ksawerów” na lata 2018-2020 r. 
Z uwagi na wydłużającą się procedurę dotyczącą wyłonienia wykonawcy okres 
zakończenia prac został wydłużony do 2021 r. Wzrost cen, materiałów i usług 
spowodował, że kwoty zapisane w umowie nie pokrywają wydatków na realizację tego 
projektu. Miasto w celu zabezpieczenia pełnej realizacji zadania pozyskało dodatkowe 
środki w formie dotacji 
z budżetu państwa w kwocie 11.800.500 zł z podziałem na lata 2019-2021. Nie  
zrealizowane w pełni zadania 2019 r. zostały przesunięte do realizacji na lata 2020-2021.
Poprawa efektywności wykorzystania energii w budynkach użyteczności publicznej Gminy 
Miejskiej Pabianice
Umowa podpisana z Urzędem Marszałkowskim na realizację projektu, obejmuje lata       
2018-2020. Wykonawcą prac na 11 obiektach placówek oświatowych została firma 
Siemens. Z uwagi na problemy związane z odbiorem prac na obiektach Miasto jest w 
trakcie procedowania aneksu do umowy i wydłużenia okresu realizacji projektu do 
30.06.2020 r., co spowodowało przesunięcie wpływu dotacji z Unii Europejskiej w 
wysokości 10.499.266,24 zł z 2019 r. na  rok 2020 r.
Modernizacja i rozwój komunikacji miejskiej w Pabianicach
Wobec braku pełnej realizacji zadania w 2019 roku wynikającego z wydłużenia procedur 
przetargowych niezbędnym stało się przesunięcie realizacji projektu  do 2021 r. 
Niewykonana dotacja z UE została przesunięta na kolejne lata w celu zabezpieczenia 
wykonania zadań ujętych w harmonogramie
2. Założenia przyjęte do prognozy
Dochody W 2020 r. dochody własne w projekcie zostały oparte o przewidywane 
wykonanie 2019 r. na bazie faktycznego wykonania za 9 miesięcy 2019 r. i 
zaobserwowanych tendencji kształtowania się wykonania w ostatnich latach za okres IV 
kwartału. W dochodach ujętych prognozą uwzględniono:
1 – dochody ze sprzedaży majątku – 3.500.000 zł, uzależnione są od koniunktury 
w gospodarce, w tym przede wszystkim na rynku nieruchomości. Wysokość określono 
w oparciu o wykaz majątku do sprzedaży na 2020 r. W latach 2021 – 2035 dochody 
ze sprzedaży majątku zostały zaplanowane na poziomie roku 2020 w wysokości 
3.500.000 zł.
2 – dotacje oraz środki przeznaczone na inwestycje – 85.967.275,05 zł. Kwota została 
założona w oparciu o podpisane umowy. Niezrealizowane kwoty z 2019 r. z dotacji UE, 
budżetu państwa zasilą 2020 r. W każdym roku realizacja zadań kształtuje się 



odpowiednio do aneksowanych harmonogramów. W grupie powyższej ujęto: dotacje UE – 
75.345.973,70 zł, środki budżetu państwa – 7.026.316,35 zł, dofinansowanie z Funduszu 
Dróg Samorządowych – 3.594.985 zł.
3 – dochody z tytułu przekształcenia prawa wieczystego użytkowania 
przysługującego osobom fizycznym w prawo własności – 1.070.000 zł. W całym 
okresie prognozy pozostają na tym samym poziomie.
4 – pozostałe dochody bieżące – 78.712.765,70 zł. Pozycja ta w kolejnym roku 2021 
została zwiększona o kwotę 700.000 zł. W latach prognozy 2022-2035 kwoty pozostają na
poziomie roku 2021. W grupie tej ujęto wpływy z podatku od nieruchomości 36.067.654 
zł. Powyższe kwoty obejmują zmiany wysokości stawek podatku o nieruchomości w 
wyniku podjętej Uchwały Nr XIV/174/19 Rady Miejskiej w Pabianicach w dniu 25 listopad 
2019 r.  
5 – subwencję oświatową i wyrównawczą – 41.112.681 zł. Kwotę przyjęto zgodnie 
z informacją Ministerstwa Finansów. W kolejnych latach 2021-2035 kwoty pozostają na 
stałym poziomie.
6 – wielkości dotacji na zadania bieżące zlecone i własne oraz realizowanych w 
oparciu   o porozumienia i umowy – 81.850.254,52 zł. W całym okresie prognozy 
pozostają na stałym poziomie.
7 – udziały w podatkach PIT – 70.706.513 zł. Kwotę wprowadzono do projektu na 
podstawie informacji przekazanej z Ministerstwa Finansów. Wzrost w udziałach z podatku 
PIT w projekcie budżetu  w stosunku do 2019 r. wynosi ponad 1,5 mln zł. W 2021 r. wzrost
zaplanowano o 1,5 mln zł, w kolejnym roku 2022 r. o kolejne 1,5 mln zł. W pozostałym 
okresie prognozy tj., w latach 2023-2035 kwoty pozostały na stałym poziomie.
8 - udziały w CIT  zaplanowano w wysokości 5.300.000 zł. Dla potrzeb planistycznych 
w całym okresie prognozy kwotę zwiększono o 200.000 zł i  przyjęto na poziomie 
5.500.000 zł. 
9  – Na etapie projektu budżetu w latach 2020-2035 w budżecie Miasta nie planuje się
dochodów z tytułu dywidend od spółek miejskich. 

Wydatki
Zmiana zapisów w ustawie o finansach publicznych wprowadzona w 2019 r.  reguluje  
w sposób istotny podstawowy instrument ograniczający zadłużenie się JST, czyli relację
spłaty   zobowiązań określoną w art. 243 ustawy o finansach publicznych. W WPF po raz
pierwszy prezentowane będą relacje spłaty zobowiązań według nowych reguł,  przy czym
reguły te odmiennie kształtują sposób obliczania relacji dla lat 2020-2025 i odmiennie  dla
2026 r. i lat następnych. Od 2022 r. zastosowany musi być nowy sposób obliczania relacji
dochodów  bieżących  i  wydatków  bieżących.  Miasto  chcąc  realizować  programy
inwestycyjne, podjęło działania maksymalizujące poziom nadwyżki operacyjnej. Z uwagi
na ograniczone możliwości zwiększenia poziomu dochodów bieżących kładziony jest duży
nacisk na sferę wydatków bieżących, na które Miasto ma większy wpływ.
Wydatki na  wynagrodzenia z pochodnymi zostały ujęte w projekcie budżetu 2020 r. na
poziomie 96.528.594,55 zł, a po zmianie w wyniku autopoprawki wyniosą 99.352.735,55
zł.  Kwota  ta  obejmuje  podwyżkę  płacy  minimalnej  do  kwoty  
2.600 zł dla pracownika. Wynagrodzenia na kolejne lata pozostawiono na poziomie kwot  
z 2020 r. Planuje się optymalizację zatrudnienia w odniesieniu do realizowanych zadań 
i aktualnych uwarunkowań rynku.
W roku 2020 pozycja wynagrodzeń i pochodnych w rozdziale dotyczącym przedszkoli 
miejskich ulegnie zwiększeniu w trakcie roku z chwilą otrzymania decyzji wojewody 
przyznającej na 2020 rok dotację stanowiącą refundację opłat za pobyt dzieci                     
w przedszkolach miejskich. 
Dla pozostałych  wydatków bieżących w 2020 r. założono kwoty, które pokrywają 
podstawowe potrzeby jednostek organizacyjnych i w trakcie roku będą podlegały 



urealnieniu. Na przestrzeni lat 2021-2026 kwoty te ulegają niewielkim wahaniom, 
natomiast od 2027 r. do 2035 r. pozostają na stałym poziomie. 
Zgodnie  z  warunkami  obowiązujących  umów  pozycje  wydatków  w  paragrafach
związanych z obsługą długu oraz wypłat z tyt. udzielonych poręczeń są zaktualizowane w
oparciu o informacje banków i obejmują realne wielkości.
Od 2022 r. do 2035 r. zaprojektowano budżety nadwyżkowe, pozyskane środki zostaną 
przeznaczone na spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań oraz lokaty bankowe 
z możliwością  przeznaczenia ich na realizację nowych zadań inwestycyjnych.
Wydatki inwestycyjne 
W 2020 r. Miasto realizować będzie poza kontynuowanymi z lat poprzednich projektami
współfinansowanymi ze  środków z UE i Budżetu Państwa, zadania wieloletnie i roczne.
Wielkość inwestycji w tej grupie zaplanowana została w wysokości  14.048.237,12 zł, na
które składają się:
1  –  Podwyższenia  kapitału  Spółki  Miejskiej  ZWiK  Spółka  z  o.  o.  w  Pabianicach
1.540.000,00 zł  
2 – Poprawa efektywności wykorzystania energii w budynkach użyteczności publicznej
   Gminy Miejskiej Pabianice    1.576.133,82 zł
3 – Rezerwa inwestycyjna          100.000,00 zł

4 – Budżet Obywatelski na kwotę 620.000,00 zł, w tym:
 Oświetlenie Parku Wolności          

      250.000,00 zł
 Dron-strażnik czystego powietrza     

      120.000,00 zł
 Rewitalizacja terenu zielonego przy ul. Konopnickiej 39  250.000,00 zł                     
  
5 – Program usuwania azbestu i odpadów zawierających azbest z terenu 
      Miasta Pabianic – dotacja dla jednostek zaliczanych do JSFP   15.000,00 zł

6 – Program usuwania azbestu i odpadów zawierających azbest z terenu 
      Miasta Pabianic – dotacje dla jednostek niezaliczanych do JSFP    15.000,00 zł

                                              
7 – Obsługa prawna projektu: Modernizacja i rozwój komunikacji miejskiej      
       w P-cach i Łódzki Tramwaj  Metropolitalny: etap Pabianice-Ksawerów   40.000,00 zł 
                         
8 – Łódzki  Tramwaj Metropolitalny  etap Pabianice Ksawerów    2.251.391,30 zł
      zadania około projektowe                                                                                                 

9 – Przebudowa ul. Warszawskiej w P-cach na odcinku od „Dużego Skrętu”
      do granic miasta wraz z budową kolektora kanalizacji deszczowej
      do ul. Widzewskiej     6.390.712,00 zł

10 – Nabywanie nieruchomości na własność Gminy Miejskiej Pabianice   500.000,00 zł

11 – Przebudowa dróg gminnych   1.000.000,00 zł

Przedsięwzięcia inwestycyjne – współfinansowane ze środków UE  128.804.120,64 
zł
1 - Modernizacja i rozwój komunikacji miejskiej w Pabianicach 35.098.265,79 zł

w tym: dotacja UE – 22.022.816,92 zł
     wkład własny – 13.075.448,87 zł 

2 - Łódzki Tramwaj Metropolitalny: etap Pabianice-Ksawerów 82.005.661,37 zł



w tym: dotacja UE - 42.823.890,54 zł
     wkład własny - 32.155.454,48 zł
     dotacja z budżetu państwa - 7.026.316,35 zł

3 - Poprawa efektywności wykorzystania energii w budynkach 11.700.193,48 zł 
      użyteczności publicznej Gminy Miejskiej Pabianice 

w tym: dotacja UE - 10.499.266,24 zł
     wkład własny - 1.200.927,24 zł 

Przedsięwzięcia bieżące – współfinansowane ze środków UE – 1.286.156,74 zł
1 – Nowoczesna szkoła-lepszy rozwój dziecka wsparcie efektywności nauczania w 
SP1 i SP8 w P-cach        89.998,04 zł

w tym: dotacja UE – 66.823,67 zł
     wkład własny – 17.550,00 zł
     dotacja z budżetu państwa – 5.624,37 zł          
     

2 – Nie ma jak rodzina – pabianicki program usług wspierających  765.762,00 zł
3 – Podniesienie kompetencji  cyfrowych mieszkańców województw:
      kujawsko-pomorskiego i łódzkiego    41.827,34 zł

w tym: dotacja UE – 35.754,02 zł
     dotacja z budżetu państwa – 6.073,32 zł      

4 – Droga do przemiany       388.569,36 zł
w tym: dotacja UE - 330.009,36 zł

     wkład własny - 34.656,00 zł
     środki Funduszu Pracy – 23.904,00 zł             

                                                      
 Przedsięwzięcia bieżące – pozostałe – 16.976.812,59 zł

1 – Poprawa efektywności wykorzystania energii w budynkach  
      użyteczności publicznej Gminy Miejskiej Pabianice 209.642,00 zł 
2 – Utrzymanie czystości i porządku na 188 przystankach autobusowych            
       i tramwajowych komunikacji miejskiej i 4 parkingach rowerowych na terenie   M. 
Pabianice  191.455,57 zł
3 – Mycie 90 szt. wiat przystankowych, 5 szt. wiat rowerowych oraz 
      edytora informacyjno-reklamowego na terenie M. Pabianic  15.995,90 zł                 
4 – Utrzymanie systemu rowerowego       403.714,08 zł
5 – Odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych od właścicieli
      nieruchomości zamieszkałych oraz nieruchomości niezamieszkałych

Miasta Pabianic 16.113.479,04 zł
6 – Montaż, obsługa oraz demontaż oświetlenia świątecznego miasta     6.150,00 zł
7 – Pamiętaj o wodzie gdy chcesz żyć z przyrodą w zgodzie 10.003,00 zł
8 – Dbając o wodę chronimy środowisko   5.233,00 zł
9 – Blisko wody 27.290,00 zł

3. Przychody –Rozchody 

Przychody :        51.841.517,53 zł
w tym:
- emisja obligacji        46.300.000,00 zł
- wolne środki (pozostałe do rozliczenia wg stanu na 31.12.2018 r.)   5.541.517,53 zł

Rozchody:        3.600.000,00 zł
w tym:



- spłaty otrzymanych kredytów         300.000,00 zł
- wykup papierów wartościowych       3.300.000,00 zł

4. Kształtowanie się kwoty długu  w latach 2020-2021
Spłaty zaciągniętych pożyczek i kredytów i obligacji  powodują, iż dług j.s.t. liczony dla 
2020 i 2021 r. przy uwzględnieniu przepisów Rozporządzenia Ministra Finansów z dnia 
28 grudnia 2011 r. w sprawie szczegółowego sposobu klasyfikacji tytułów dłużnych 
zaliczanych do państwowego długu publicznego (Dz.U. Nr 298 poz.1767), przedstawia się 
następująco:

L.p. Wyszczególnienie 2020 2021

1. Dochody ogółem 368.219.489 316.859.020

2. Kwota długu, w tym: 81.420.000 99.620.000

a Wartość  kredytów,  pożyczek  i   obligacji
zaliczanych do limitów zadłużenia 

81.420.000 99.620.000

b Umowy  o  terminie  zapłaty  dłuższym  niż  rok
związane z finansowaniem usług, dostaw, robót
budowlanych  ,które  wywołują  skutki
ekonomiczne podobne  do  umowy pożyczki  lub
kredytu

0,00 0,00

3. Zadłużenie/dochody ogółem  (2/1) 22,11% 31,44%

5. Zabezpieczenie kwot z tytułu poręczeń i gwarancji w wydatkach bieżących 
w latach  2020-2023 
Kwoty zabezpieczone w budżetach kolejnych lat dotyczące udzielonych przez Gminę 
Miejską Pabianice poręczeń i gwarancji przedstawia zestawienie tabelaryczne.

Lp. Tytuł  poręczenia  –
nazwa jednostki,  której
gmina  udzieliła
poręczenia 

Kwota
łącznego
poręczenia  w
zł  w  latach
2020-2023

Wydatki
poniesione

dotychczas w
zł

Planowane kwoty  
w latach 2020- 2023

w zł

1. Umowa  emisji  obligacji
wyemitowanych  przez
Bank  Nordea  SA
(obecnie  PKO  BP)   dla
Miejskiego  Zakładu
Komunikacji Sp. z o.o. 

3.232.498 3.428.876   835.233 –  2020 r.
  818.738 –  2021 r.
  802.422 –  2022 r.
  776.105 –  2023 r.

6. Przeznaczenie prognozowanej nadwyżki budżetowej planowanej w latach 
2022-2035

Nadwyżkę budżetową wykazaną jako różnica dochodów i wydatków  po dokonaniu spłat 
wykazanych w rozchodach budżetu w poz. 5.1 w łącznej wysokości 43.139.321,28 zł 
w  latach: 
2022 r. – 5.185.146,62 zł
2023 r. – 5.186.263,62 zł
2024 r. – 3.620.363,62 zł



2025 r. – 3.153.263,62 zł
2026 r. – 3.229.263,62 zł
2027 r. – 3.326.763,62 zł
2028 r. – 3.126.763,62 zł
2029 r. – 2.890.763,62 zł
2030 r. – 2.590.763,62 zł
2031 r. – 2.390.763,62 zł
2032 r. – 2.190.763,62 zł
2033 r. – 1.890.763,62 zł
2034 r. – 1.790.763,62 zł
2035 r. – 2.566.911,22 zł
planuje się przeznaczyć na lokaty bankowe z możliwością ewentualnego wykorzystania
środków na realizację zadań po stronie wydatków bieżących jak i inwestycyjnych.

Skarbnik Miasta Katarzyna Muszyńska- .Na podstawie  ustawy o finansach  publicznych
15.11.2019 Prezydent  złożył  projekt  uchwały WPF na lata  2020-2035 do Rady i  RIO.
16.12.19 wpłynęła z RIO opinia pozytywna z uwagami  do WPF. Pani Skarbnik .bardzo
szczegółowo przedstawiła jak kształtuje się Wieloletnia Prognoza Finansowa zgodnie  z
załączonym  uzasadnieniem  i z autopoprawką. Od 2022 do 2035 planowane są budżety
nadwyżkowe  środki  zostaną  przeznaczone  na  spłatę  wcześniejszych  zobowiązań.  Od
2022 nasze zadłużenie będzie malało.
Nasze wskaźniki są na niskim poziomie , musimy  starać się zmniejszać wydatki bieżące.

Skarbnik  Miasta  Katarzyna  Muszyńska  przedstawiła    projekt  uchwały     w  sprawie
uchwalenia    budżetu miasta Pabianic na 2020 r.   z autopoprawką  i analizą opisową   (Zał. nr
16  )  Zgodnie  z  przewidzianymi  przepisami  ustawy  o  finansach  publicznych  w  dniu
15.11.2019 r.  Prezydent  Miasta  Pabianic  przedłożył  do  Rady  Miejskiej
i Regionalnej Izby Obrachunkowej projekt budżetu Miasta Pabianic na 2020 rok. 

Pani  Skarbnik  Katarzyna  Muszyńska  przedstawiła  budżet  miasta  w  formie  prezentacji
multimedialnej. 
Budżet   był  tworzony  wg  wytycznych  Prezydenta,  Ministerstwa  Finansów,  Wojewody
łódzkiego  jest  to  trudny  budżet,  wymagający  oszczędności.  W  2020r.  duża  kwota
przeznaczana  jest  na  zobowiązania  inwestycyjne   i  musi  zabezpieczyć  wkład  własny.
Dochody  kształtują się łącznie  w kwocie 368.219.489,27 zł.
Wydatki w kwocie 416.461.000,80 zł, deficyt wyniesie 48.241.517,53 zł, emisja obligacji
46.300.000 zł,  a wolne środki 5.541.517,53 zł.   Rozchody  ogółem to 3.600.000,00 zł.
Dochody bieżące  w sumie to  277.682,214,22 są  to środki  między innymi z PIT, CIT,
subwencji  oświatowej  i  wyrównawczej.  Dochody majątkowe  to 90.537.275,05 zł  są to
środki  między  innymi  z  Unii  Europejskiej,  budżetu  państwa,  Funduszu  dróg
samorządowych, z tytułu sprzedaży majątku i przekształcenia użytkowania wieczystego na
własność. Wydatki ogółem 416.461.006,80 zł są  w tym wydatki bieżące 273.608.649,04
zł w tym wydatki związane z obsługą długu 1.912.400 zł i majątkowe 142.852.357,76 zł w
tym: środki własne 56.885.082,71 zł i środki zewnętrzne 85.967.275,05 zł na  realizację
m.in. zadań: rozwój  i modernizacja komunikacji, Łódzki tramwaj metropolitarny, poprawa
efektywności  wykorzystania  energii  w  budynkach  użyteczności  publicznej,  przebudowa
ul. Warszawskiej, budżet obywatelski.

Nasze wskaźniki są na niskim ale dopuszczalnym poziomie, RIO pozytywnie zaopiniowało
projekt uchwały budżetowej .

Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski przedstawił, że Uchwała  RIO Nr I/174/2019 z



dnia 16 grudnia 2019 roku w sprawie opinii do projektu uchwały o wieloletniej prognozie
finansowej oraz możliwości sfinansowania planowanego deficytu budżetu Miasta Pabianic.
jest pozytywna i była dostępna dla radnych przy materiałach z sesji  oraz Uchwała  RIO Nr
I/175/2019 z dnia 16 grudnia 2019 roku w sprawie opinii do projektu uchwały  budżetowej
Miasta Pabianic jest pozytywna i ta opinia także  była dostępna.(Zał. Nr 12 i 13) 

Przewodnicząca Komisji  Budżetu i Finansów Bożena Kozłowska -  możliwości gminy są
ograniczone ,a potrzeby  coraz wyższe. Pomimo tego żadna jednostka nie ma mniejszego
budżetu niż w 2019r.  Rząd nakłada coraz więcej zadań, a nie idą za tym  środki. Udało się
przeprowadzić reformę oświaty w mieście, jest wzrost środków własnych na oświatę 5 mln
zł więcej niż w roku 2019.
To jest  najlepszy, historyczny budżet  bo wydatki majątkowe wyniosą ok. 142 mln zł  i
będą realizowane duże inwestycje: tramwaj  metropolitarny ok 84 mln zł,  modernizacja
komunikacji   miejskiej   ok.34,5 mln zł,   poprawa efektywności wykorzystania energii  w
budynkach użyteczności publicznej 13 mln zł, przebudowa Warszawskiej ok 6 mln zł.
dochody 368 mln zł, a  wydatki 416 mln zł,  deficyt  wyniesie  ok.48 mln zł i  planuje się go
pokryć z emisji obligacji 42 mln zł. i wolnych środków ok. 5 mln zł. Komisja po analizie
budżetu,  zapoznaniu  się  z  pozytywnymi  opiniami  merytorycznymi   komisji,   a  także
opiniami   RIO  wydała   pozytywną  opinię   do  budżetu  na  2020  z   autopoprawką,  i
pozytywnie  do Wieloletniej Prognozy Finansowej  na lata 2020 - 2035  z autopoprawką
(Zał. Nr 14)

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Krzysztof  Rąkowski –   ogłosił  przerwę  do  przybycia
Prezydenta. 

Prezydent  Miasta  Grzegorz  Mackiewicz  przedstawił  pozytywne  stanowisko
w sprawie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej i Komisji Budżetu i Finansów zarówno
do WPF  i uchwały  budżetowej - nie wniósł żadnych uwag.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Krzysztof  Rąkowski  otworzył  dyskusję  –  wystąpienia
klubowe.

Wystąpień klubów radnych nie było.

Następnie wobec braku pytań i uwag Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski poddał
pod głosowanie projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy
Miejskiej Pabianice na lata 2020- 2035.

Głosowanie: za podjęciem uchwały – 18, przeciw – 0, wstrzymało się – 5. Uchwała Nr
IV/198/19 została podjęta przez Radę z autopoprawką. (Zał. Nr 15)

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Krzysztof  Rąkowski  otworzył  dyskusję  –  wystąpienia
klubowe.

Radny Włodzimierz Stanek w imieniu Klubu Radnych PiS- jest to  jedna z najważniejszych
uchwał  -  uchwała  budżetowa  pokazuje  na  jakie  cele  wydawane  są  środki.  publiczne,
pabianiczan. Dobrze, że to nie będzie nasza odpowiedzialność za to, że będzie  to trudny
budżet. Będzie to budżet bardzo trudny, budżet wielkich ograniczeń np. na kulturę, MOK,
muzeum, niepokoi go zmniejszenie środków na inwestycje w oświacie -prawie żadnych
środków  na  remonty  i  inwestycje.  Tylko  tam  gdzie  są  nakazy  sanepidu  i  straży.
Wynagrodzenia  nauczycieli  nie  są  zabezpieczone  na  cały  rok  tylko  do  października.
Niepokoi  brak kontynuacji programu - „czyste powietrze”. Pabianiczanie zapłacą 3,5 mln



zł więcej z tytułu podwyżki  podatku od nieruchomości, podwyżka także za śmieci. Od
jakiegoś czasu słyszy o stronie rządzącej że wszystkiemu jest winny rząd bo dał podwyżki
nauczycielom,  co nie jest prowadziwe, ma tylko przykryć to, że rok będzie bardzo trudny.
Zrobili analizę budżetu i to co  było w 2015 r. kiedy rząd objął  PIS i rozpoczął w mieście
prezydent Mackiewicz i nie było żadnych refom i podwyżek w oświacie. Na budżet trzeba
patrzeć całościowo. Podatek PIT i  CIT i  wpływy pokazują kondycję kraju i  zamożność
społeczeństwa. W 2015 r. wpływy z PIT i CIT 54 ,5 mln zł,  samorząd dołożył do oświaty
11 mln zł. Rok 2020 wpływy z PIT i CIT  to już 76 mln zł , czyli wzrastają o 21,5 mln zł  i to
dzięki prawidłowej polityce finansowej rządu. Natomiast na oświatę dołożyć trzeba 20 mln
zł. Czyli de facto tylko 9 mln zł trzeba dołożyć na oświatę. Przedstawiacie nie do końca
jasne informacje.
Kolejny  temat  to  podwyżka  podatków  i  za  nieczystości,  mówicie  o  trudnym  roku  ale
oszczędności nie potraficie zacząć od siebie, dalej  jest  prowadzone konto Facebooka
Prezydenta, środki są na to w kancelarii. Oszczędności można zrobić w Radzie Miejskiej,
mniej wiceprzewodniczących i komisji. Relacje rząd- samorząd. 2 inwestycje, które klub
popiera:  modernizacja  tramwaju,  projekt  ul.  Warszawskiej,  gdzie  te  inwestycje  byłyby,
gdyby  nie  ten  rząd  który  dał  środki.  Jest  wsparcie  ministerstwa  i  wojewody.  Mamy
nadzieję,  że  te  dwie  wielkie  inwestycje   zostaną  rozpoczęte  w  terminie,  prawidłowo
wykonane, że się uda. Nie chcemy blokować tych inwestycji bo jest dobra wola ze strony
rządu.  Klub wstrzyma się od głosowania.

Prezydent Miasta Grzegorz Mackiewicz – jeśli chodzi o jednostki kultury  to środki są takie
same  jak wykonanie  roku 2019 r. w szkołach tak samo budżet po wykonaniu 2019r.
„czyste  powietrze”  jest   to  program  rządowy,  nasz  własny  był   uruchomiony,  żeby
przyspieszyć wymianę pieców ale mieszkańcy mogą  korzystać z tego rządowego.
Podwyżka  od  nieruchomości  -tak  wzięliśmy  za  to  odpowiedzialność,  ościenne  gminy
zrobiły już to dawno. 
podwyżka cen śmieci – żadna partia nie powinna się wypowiadać w tym temacie, bo to
jest przerzucenie kompetencji na samorządy, czy naprawdę musimy wymieniać pojemniki
na inny kolor, skoro już raz są kupione. Wszyscy sąsiedni włodarze dziwią się, że mamy
taką stawkę , stawka poniżej 20 zł  jest unikatowa, a powyżej .30 zł  to norma.
PIT i CIT - przeliczył ile  były wpływy w 2015r. Dochody wynosiły  178,800 mln zł, a wydatki
171 mln zł. W 2020 dochody 368 mln zł,a  2x tyle wzrost wydatków  416 mln  zł.. Poza tym
w 2015 r. była spłata planu naprawczego szpitala, a inwestycje w 2015 – 5 mln zł, a ilość
inwestycji  w 2020 -142 mln zł.  Subwencja  wynosi 35 mln zł  ,  a zapotrzebowanie  na
oświatę  ponad 100 mln zł. 
Konto Facebook nie jest podpisana umowa ale będzie z tym ,że  o połowę mniej.
Termomodernizacja nie wydaliśmy jeszcze  ani 1 zł ze swoich środków i UE, a  placówki
od roku mają oszczędności na ogrzewaniu.
Rząd- samorząd, jak  się udaje środki pozyskać, nie obraził się na rząd. Przedstawione
projekty ustawowe rządu skala tego jest porażająca  co musi samorząd. Rząd pomógł
oczywiście ponad 11 mln zł  na tramwaj, ponad 3 mln zł na  Warszawską,  fajnie ale to z
konkursów gdzie wszyscy startowali.
Ma lepszy kontakt z przedstawicielami PIS-u poza Pabianicami niż w Pabianicach.

Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski przedstawił opinię Koalicyjnego Klubu Radnych
Pabianice. Niełatwe  bo większość tego budżetu ukształtowane  decyzjami, które zapadły
poza Pabianicami i to skutkuje takim kształtem tego budżetu. Nie jest  tylko winny PIS, ale
podejmowanie ustaw, których finansowanie spada na samorząd  bez rekompensaty. Nie
ma współpracy z rządem, to zdanie nie tylko  nasze ale większości miast w Polsce. Wzrost
prądu,  płacy  minimalnej,   podwyżki  nauczycieli.  Dla  niego  ważne  jest   pod  kątem
makroekonomicznym,że  pomimo obciążeń udało się spiąć budżet na poziomie roku 2019.



Mimo trudnego roku udało się zabezpieczyć gro wydatków , inwestycje.  Niełatwa decyzja
o podatkach,  po to, aby zabezpieczyć miasto na określonym poziomie, nie są te decyzje
łatwe i trzeba je podjąć, dzięki  temu będą największe inwestycje w historii. Nasze saldo z
termomodernizacji   jest  dodatnie bo jeszce kary wpłynęły.  Kibicujemy Prezydentowi bo
stara  się  wszędzie  o  środki  i  będziemy  wspierać  te  działania,  jesteśmy  otwarci  na
współpracę, dziękuje senatorowi Łuczakowi za  ul. Warszawską. Budżet nie jest idealny
ale  pozwala  funkcjonować.  Koalicyjny  Klub  Radnych  Pabianice  zagłosuje  za  tym
budżetem.

Radny Antoni Hodak jako radny niezależny- budżet jest trudny ale ambitny, wielki projekt
tramwajowy zapisany, inne inwestycje też kontynuowane.  Budżet nie jest idealny, chciałby
środki  na drogi gruntowe, przedszkola chciałby, ale inne są  twarde  fakty.  Miasto ma
niesłychane  trudne  kwestie   na  zadania  bieżące  oświatowe,  a  środki  nie  rosną
proporcjonalnie. Są 3 możliwości i postawy, dla niego jedyna opcja to pomaganie, a nie
stanie z boku i  przeszkadzanie. Za kilkadziesiąt lat kronikarze będą analizować  sytuację,
kto był za inwestycjami w mieście. Głosuje  za, bo  stoi po stronie Pabianic i  rozwoju
miasta,  jego  marzeniem  jest  żebyśmy  wszyscy  zaglosowali  za,   ponad  podziałami  i
emocjami. Na dobrą zmianę nigdy nie jest za późno.

Radna Bożenna Kozłowska- do radnego Stanka, wzrost z PIT , CIT powiązany jest z kartą
pabianiczanina, którą wprowadził Prezydent., na komisjach  Pan się wstrzymywał, a na
KBi F pan zagłosował Pan za budżetem.

Radny Andrzej  Żeligowski-  -  rozbudowane prezydium,  w poprzedniej  kadencji  też było
prezydium  4  osobowe,  później  jeden  radny  stracił  mandat,  proponowaliśmy  żeby  był
kandydat z PIS ale nie chcieliście. Ilość komisji zmieniały się w trakcie kadencji było 5 ,a
teraz jest  7 i to w tym jedna obligatoryjna.

Radna  Joanna  Kupś-   –  dziękuje  Prezydentowi  że  przedstawił,  to  co  było  w  2015  r.
niejasności w wypowiedzi r. Stanka, powiedział ,że jest Pan całym sercem ale za czym: za
inwestycjami  ?  ale  jak  skoro  zawsze  się  Pan  wstrzymuje  na  komisjach  i  na  sesji
budżetowej.

Radny Piotr Różycki –  boli go serce najbardziej kiedy jeździ po Polsce i małych miastach
które odwiedza, Pabianice stoją w miejscu, te inne dużo dynamicznej i fajniej zmieniają się
np.  Sierdz, Kutno, Tomaszów. Pabianiczanie zasługują na więcej.

Radna Joanna Kupś- - do r.Różyckiego – pabianiczanie zasługują na lepsze miasto ale nie
wstydzi się tego miasta i  kocha je, dlatego głosuje za, bo też dużo jeździ po Polsce i widzi
inne  miasta.  Uważa  Pan,  że  miasto  się  nie  rozwija,  a  te  inwestycje  to  przecież  się
rozwijamy, spłaciliśmy  w poprzedniej kadencji olbrzymi dług szpitala. Lewityn piękny, nie
mówcie, że się nie rozwijamy.

Radny Piotr  Różycki –  jeśli nie będzie w mieście inwestycji zwiększających dochód, my
miasto malujemy, a nie w nie  inwestujemy, gdzie tereny pod strefy ekonomiczne.

Radna Joanna  Kupś- ad vocem, to co będzie za parę lat zobaczymy, ma nadzieję, że
będzie mądry Prezydent i radni.

Radny Piotr Różycki – carpe diem

Prezydent Miasta Grzegorz Mackiewicz – od 5 lat często  słyszy  Pana czarnowidztwo  i



ma nadzieję, że się nie spełni.

Radny  Piotr  Różycki  –postęp jest  to  ścieranie się  poglądów. to  co  Pan  nazywa
czarnowidztwem ja  nazywam ostrożnością  i  racjonalnym patrzeniem.  Lewityn  wygląda
fajnie ale jak  i  co nam napędzi  inwestycje.

Prezydent Miasta Grzegorz Mackiewicz – niech się Pan zdecyduje mówi pan  piękny rynek
w Sieradzu, a było klepisko, a po co nam  Lewityn co nam daje.  Tam daje, a u nas nie.
Zmieniacie szybko  poglądy,  nie  nadąża  za  tym.  Rozmawia  z  wieloma  Prezydentami
dlaczego samorząd w Polsce  jest silny  i dobrze odbierany przez mieszkańców bo każdy
włodarz robi to co jest potrzebne , a nie to co pokaże Warszawa . Samorząd jest od 30 lat
dobrze odbierany i pójdzie dalej tą drogą.

Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski- zarzucacie Prezydentowi, że robi tamto, a nie
robi  tego,  a  ile  daliście  propozycji  do  budżetu,  nie  było  żadnej  propozycji,  ani  też co
chcecie zmienić, przenieść. Apeluje do tych radnych z waszego klubu aby  zagłosowali za
tym budżetem  bo może nie być podwyżek dla nauczycieli.

Radny Włodzimierz Stanek - propozycje do budżetu, wiele interpelacji było składanych ale
zawsze odpowiedzi, że nie ma środków, a to wy rządzicie miastem. Prezydent mówi w XI
że nie ma pieniądzy  na nic i nie będzie, to po co mamy składać  propozycje skoro i tak
będą odrzucone.

Radny Piotr  Różycki  –odnośnie braku propozycji,   do  r. Rąkowskiego  pan  wyszedł  z
propozycją zielone podwórka- z tego 3 podmioty skorzystały czyli  totalna klapa, a środki
poszły, on składał  interpelację o zielone punkty, zielone miejsca, były bez kosztowe.
Druga propozycja powołania podkomisji – czekamy na to.

Prezydent Miasta Grzegorz Mackiewicz –a kto z panów był na konsultacjach ?

Radny Piotr Różycki –a czy zagwarantuje Pan, że nie będzie komplikacji.

Przewodniczący Rady Krzysztof Rąkowski- od tego jest Komisja Gospodarki Komunalnej i
Inwestycji  i  można  to  monitorować.  Klapa  zielone  podwórka,  dla  niego  klapą  jest
mieszkanie + bo nie widzi żeby powstały. Propozycja do budżetu to nie są interpelacje bo
trzeba pokazać źródło pokrycia,  na komisjach nie  były propozycji  zmian w budżecie z
waszej strony. To nie polega na rzucaniu ogólnych propozycji , a Prezydent niech robi.

Radny Krzysztof Hile-  ufa urzędnikom z projektu tramwajowego, stworzenie podkomisji
jest zbędne, są informacje jakie są postępy w pracach.

Głosowanie: za przyjęciem uchwały–18, przeciw-0, wstrzymało się -5. Podjęto uchwałę Nr
XVI/194/20  (zał. Nr 17).

Prezydent  Miasta  Grzegorz   Mackiewicz   podziękował  za  przyjęcie  uchwały  
i budżetu na 2020 rok. Jest to  trudny budżet , dziękuje pracownikom.

Ad.10
Prezydent Miasta Grzegorz  Mackiewicz  przedstawił informację dot. wydanych zarządzeń,
przygotowanych projektów uchwał za okres 28.08 do 17.10.2019.(zał. Nr 19).
Ponadto Prezydent poinformował:
 Na przystankach autobusowych stanęło kolejnych 10 wiat. Ogłoszony został również



przetarg na budowę nowych zatok autobusowych oraz budowę i przebudowę peronów. Na
13 przystankach zostaną pobudowane nowe perony.
 W ostatnich dniach grudnia przy Schronisku dla zwierząt został ustawiony pawilon dla
kotów, 
 Dobiega  końca  budowa  lądowiska  dla  helikopterów  Lotniczego  Pogotowia
Ratunkowego. Umowa na inwestycję (wyremontowanie SOR i budowę lądowiska) jest do
końca lutego 2020.
 dziś na komisji senackiej omawiano propozycje ustawy o metropolii Łódzkiej -170 mln
zł, z tego może będą wpływy do miasta w wysokości 8-10 mln zł.

Ad.11
Przewodniczący  Rady   Krzysztof  Rąkowski   przypomniał   o  konieczności  złożenia
oświadczeń majątkowych do k.IV 2020.r 
- na skrzynki mailowe  radnych wpłynęła prośba o wsparcie pabianiczanina i wykupienie
cegiełki.

Ad.12
Przewodniczący Rady  Krzysztof  Rąkowski   –  o  godz  15.10  zamknął  XVI  sesję  Rady
Miejskiej w Pabianicach.

Załącznik Nr 19 -teczka Komisji Uchwał i Wniosków.
Załączniki  do wglądu w Biurze Rady Miejskiej w Pabianicach ul. Zamkowa 16, pokój 31.

Protokółowała :                                                             Przewodniczył:

Monika Ludziejewska                                                 Krzysztof Rąkowski 
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